

Date: 16th September, 2025.

Subject: Safety on School Buses.

Based on the instructions of the Ajman Private Education Affairs Coordination Office and the Transport Authority, and out of the school administration's keenness to ensure the quality and safety of school transportation for our dear students, **students must adhere to the following rules and guidelines during the school bus trip to and from school:**

1. Students must be ready at the designated pick-up time in the morning. If not, the bus will **wait only one minute** before moving to the next stop. Parents of students from KG1 to Grade 4 must receive their children at the designated drop-off point in the afternoon; otherwise, the students will be returned to school for pick-up.
2. Students must sit in their assigned seats, wear seatbelts throughout the journey, avoid speaking to or distracting the driver in any way, and must not stand, change seats, move around, open windows, extend hands or head outside, or engage in any unsafe behavior until the bus comes to a complete stop.
3. Playing, shouting, speaking loudly, quarreling with other students, or causing any physical or psychological harm (including all forms of bullying) is strictly prohibited inside the bus.
4. Eating on the school bus is not allowed to avoid choking or vomiting incidents.
5. The use of electronic devices on the school bus is strictly prohibited.
6. Students must keep the bus clean and dispose of waste only in designated bins.
7. School bags must not be placed on seats or on overhead racks to prevent the risk of falling, tripping, or injury.
8. Any student who violates bus rules and regulations will be suspended from using the bus service.
9. Students must board and exit calmly, only after the driver activates the stop signal, paying attention to the road and walking in designated safe pathways. They must apply the golden rule of keeping a safe distance in all directions around the bus.
10. Students must wear their ID card on the bus, as the student's information is vital in case of emergencies. They should communicate directly with the bus supervisor or bus coordinator whenever necessary.
11. Students are encouraged to report any safety-related issue to the school administration or social worker.
12. Parents or guardians are not allowed to enter the bus.
13. No sharp objects or dangerous items are allowed on the bus.
14. Students must not tamper with or damage bus property, such as windows or seats.

Note:

- **If you wish to discontinue using the school bus service, please inform the Finance Department in writing, as fees will be adjusted starting from the month of written notification.**
- **We would like to inform you that an awareness video on school bus safety and security procedures was presented to the students on Monday, September 8, 2025. Scan the QR code to access the video related to Bus Safety.**

We sincerely thank you for your continued cooperation.

Yours Sincerely,
Dr. Kishor Pillai



Director/Principal



التاريخ: 16 سبتمبر 2025.

الموضوع: السلامة في الحافلات المدرسية.

بناء على تعليمات مكتب تنسيق شؤون تعليم عجمان وهيئة النقل وحرصًا من إدارة المدرسة على ضمان جودة وسلامة النقل المدرسي لطلبتنا الأعزاء، **على الطالب/ة الالتزام بالقواعد والتعليمات التالية خلال رحلة الحافلة المدرسية ذهابًا وإيابًا:**

1. يلتزم الطالب/ة بالموعد المحدد صباحًا وفي حال عدم الالتزام ستتحرك الحافلة بعد دقيقة انتظار واحدة إلى المحطة التالية على أن يلتزم أولياء أمور طلبة الصفوف من الروضة الأولى إلى الصف الرابع باستلامهم عند عودتهم إلى المنزل في المكان المحدد وإلا سوف يتم إعادتهم واستلامهم من المدرسة.
2. يلتزم الطالب/ة بالجلوس في المكان المحدد مع وضع حزام الأمان طوال الرحلة وعدم التحدث مع السائق وإشغاله بأي طريقة وعدم الوقوف، أو تغيير المكان، أو الحركة، أو فتح النوافذ وإخراج اليد أو الرأس أو أي من السلوكيات غير الآمنة لحين توقف الحافلة تمامًا.
3. لا يسمح للطلاب/ة باللعب والصراخ والتحدث بصوت عالٍ والمشاجرة مع طلبة آخرين أو إيذائهم بأي وسيلة إيذاء جسدية أو نفسية (حالات التنمر بأي شكل من الأشكال) داخل الحافلة.
4. لا يسمح بالأكل داخل الحافلة المدرسية خوفًا من حالات الاختناق أو التقيؤ.
5. يمنع استخدام الأجهزة الإلكترونية المحمولة داخل الحافلة.
6. يلتزم الطالب/ة بالمحافظة على نظافة الحافلة وعدم رمي النفايات إلا في المكان المحدد لذلك.
7. عدم وضع الحقائب المدرسية على المقعد أو في رف مرتفع لتفادي خطر السقوط أو التعثر مما قد يؤدي إلى أضرار جسيمة.
8. سيتم إيقاف الطالب/ة عن استخدام الحافلة إذا صدر منه أي مخالفة لأنظمة وقوانين الحافلة.
9. الصعود والنزول بهدوء بعد تشغيل إشارة قف من قبل السائق والانتباه على الطريق والمسارات المسموحة لحركة المشاة وتطبيق القاعدة الذهبية بترك مسافات آمنة من جميع اتجاهات الحافلة.
10. لبس بطاقة تعريف الطالب/ة داخل الحافلة لأهمية وجود بيانات الطالب/ة فيها عند حدوث أي طارئ والتواصل مع مشرفة الحافلة أو مسؤولة الحافلات بشكل مباشر عندما تقتضي الحاجة لذلك.
11. تشجيع الطالب/ة على ثقافة الإبلاغ عن أي مشكلة تخص سلامة الطلبة للإدارة أو الأخصائي الاجتماعي.
12. لا يسمح لأولياء الأمور أو الأوصياء عليهم بالدخول للحافلة.
13. لا يسمح بإدخال أي أشياء أو مواد حادة داخل الحافلة.
14. عدم العبث بأي من ممتلكات الحافلة مثل النوافذ-تمزيق الكراسي.

ملاحظة:

- < في حال الرغبة بالتوقف عن استخدام الحافلة يرجى إبلاغ الإدارة المالية حيث سيتم تعديل الرسوم اعتبارًا من شهر تاريخ التبليغ الكتابي.
- < نحيطكم علمًا بأنه قد تم عرض فيديو توعوي عن إجراءات الأمن والسلامة في الحافلة المدرسية للطلبة يوم الإثنين الموافق 8 سبتمبر 2025، يمكنكم الاطلاع على الفيديو لتعم الفائدة من خلال مسح الرمز أدناه.



شاكرين لكم حسن تعاونكم الدائم معنا.